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 با وثیقه آزادندفاطمی امین و قائم مقامشسخنگوی قوه قضائیه خبر داد
شرق: جهانگیــر درباره پرونده چای دبش 
و نقــش وزیر صمــت دولت ســیزدهم 
گفــت: «در ایــن زمینــه فرد نام بــرده به 
همراه قائم مقام احضار شدند و تحقیقات 
مقدماتی انجام شــده و آخریــن مرحله 
اخذ دفاع از این آقایان انجام شــده و هر 
دو نفر با تودیع وثیقه آزاد هستند». اصغر 
جهانگیر در نشســت خبری دیروز خود با 
اصحاب رسانه در پاسخ به سؤالی مبنی بر 
اینکه پرونده ســاخت هتــل ۳۰ طبقه در 
منطقه ولنجک که دیوان عدالت مصوبه 
شهرداری تهران را در پی گزارش سازمان 
بازرســی باطل اعلام کرده است، به کجا 
رســید و آیا روند ساخت هتل ادامه دارد، 
گفت: دربــاره این هتل با اعلام شــکایت 
ســازمان بازرســی در چند محور از منظر 
اداری تخلفاتی شــده بود که مراتب آن با 
دو ویژگی، اعم از تقاضای ابطال پروانه و 
دیگر برای ابطال مصوبه کمیســیون ماده 
۵ از دیوان عدالت درخواســت شــده بود 
که رســیدگی ها انجام شد. ابطال مصوبه 
کمیســیون ماده ۵ از سوی دیوان عدالت 
انجام شــد و پرونده به شــهرداری برای 
بررســی مجدد اعاده شد. او افزود: درباره 
پروانه ساختمان نیز پرونده در شعبه اول 
دیــوان عدالت در حال رســیدگی اســت. 
همچنین بحث قصور و تقصیر مســئولان 
مربوطه مطرح اســت که تعقیب کیفری 
آنها درخواســت شــده و در ایــن زمینه 
پرونده ای در دادگســتری تشــکیل شــده 
اســت. او گفت: ســاخت این ســاختمان 
طبقاتی تــا تعیین تکلیــف نهایی متوقف 
شده است. جهانگیر در پاسخ به پرسشی 
پرونــده چای  دربــاره آخریــن وضعیت 
دبش و فاطمی امین، وزیر اســبق صمت، 
بیان کــرد: در پرونده های مختلف، به ویژه 
پرونده های خاص، ورود دســتگاه قضائی 
به صورت جدی است و تا حصول نتیجه 
ادامه دارد. این موضوع درباره این پرونده 
نیز وجود دارد. ســخنگوی قــوه قضائیه 
افزود: در این زمینه فرد نام برده به همراه 
قائم مقــام احضــار شــدند و تحقیقــات 
مقدماتی انجام شده و آخرین مرحله اخذ 
دفاع از این آقایان انجام شده و هر دو نفر 

با تودیع وثیقه آزاد هستند.

اعدام بابک زنجانی به ۲۰ سال زندان تبدیل 
شد

او در پاســخ به ســؤالی مبنی بر اینکه 
آیا بابک زنجانی آزاد شــده اســت، گفت: 
پس از همکاری ای که ایشــان انجام داد 
و درباره رد مال اقدام  مفیدی انجام شــد، 
نتیجه این شــد که اعدام او به ۲۰ حبس 
تبدیل شد که بخشــی از حبس را تحمل 
کرده و بخشی از حبس هم در حال تحمل 
اســت و اقدام جدیدی انجام نشده است. 
اگــر اقدامــات ارفاقی درباره شــان انجام 

شود، متعاقبا اطلاع رسانی خواهد شد.

دســتگیری ۵ نفــر در پرونده قتــل جوان 
لاهیجانی به دست پلیس

او در پاســخ به ســؤالی دربــاره فوت 
جوان لاهیجانــی بر اثــر ضرب و جرح او 
به دســت پلیس، گفت: پــس از اطلاع از 
موضــوع، آقــای صادقی نیارکــی، رئیس 
دادگستری استان، شــخصا ورود کرد و با 
پیگیری به موقع پنج نفر از کســانی که در 
قضیه دخیل بودند، دســتگیر شــده و در 
بازداشــت هســتند. هم زمان با رسیدگی 
به پرونــده، نیروی انتظامــی دو نفر اعم 
از رئیس پاســگاه (که اکنون در بازداشت 
اســت) و نیز فرمانــده نیــروی انتظامی 
شهرســتان لاهیجان را عزل کرده اســت. 
او گفت: بــرای فرمانده نیــروی انتظامی 
لاهیجان پرونده کیفری تشــکیل و احضار 
شــده و تحقیقــات در حال انجام اســت. 
هــم دســتگاه قضائی و هــم فرماندهی 
نیــروی انتظامــی اهتمــام لازم دارند که 
حقوق مــردم در همــه عرصه ها رعایت 
شــود تا خدای نکرده انجــام وظیفه آنها 
منجر به نقض حقوق شــهروندی نشود. 
جهانگیــر افزود: ضمن اینکــه درباره این 
واقعه اظهار تأســف داریــم و پیگیری ها 
انجام  می شــود، عملا همکاری صادقانه 
و مجدانه نیــروی انتظامی در پیگیری این 
موضوع کمک  می کند که این همکاری تا 
الان کامل بوده اســت تا ما شــاهد موارد 
مشابه در آینده نباشیم. باید مراقبت کنیم 
که نیــروی انتظامــی و حافظــان امنیت 
کشور که وظیفه سنگینی دارند، اگر خدای 
نکــرده قصور برخی از مأمــوران آنها رخ 
می دهد و برخورد قانونی با آنها می شود، 
ایــن برخــورد قانونــی نباید بــه نحوی 
انعکاس داده شــود که عملکرد پلیس را 

خدشه دار کند.

شرق: با توجه به گذشت بیش از یک سال از روند اجرائی شدن توافق نامه 
امنیتی میان ایران و عراق و به منظور بررســی هرچه بهتر ابعاد مختلف 
اجرای تعهدات این موافقت نامه از ســوی دولت مرکزی عراق و مسئولان اقلیم 
شــمال عراق با ابراهیم رضایی، ســخنگوی کمیســیون امنیت ملی و سیاســت 
خارجی مجلس شورای اســلامی، در آستانه سفر رئیس جمهور به عراق در این 

زمینه گفت وگویی انجام دادیم.
   

 در حال حاضر کمّ و کیف اجرای توافق نامــه امنیتی میان ایران و عراق چگونه   �
است، چه مواردی انجام شده و چه مواردی باقی مانده است؟

توافق نامــه امنیتی ایــران و عراق، برای جمهوری اســلامی ایران دارای اهمیت 
زیادی است و یکی از مهم ترین موضوعات در روابط میان ایران با عراق به حساب 

می آید.
در این راســتا ابتدا لازم می دانم از تلاش های دولت عراق تشــکر و قدردانی کنم 
و تأکید کنم که از شــرایط موجود آگاه هســتیم؛ بنابراین اجــرای این توافق نامه 
را گام مؤثری در مســیر تأمین امنیت پایدار در منطقه ارزیابی می کنم. بر اســاس 
این توافق نامه، گروه های تروریســتی باید در منطقه اقلیم شمال عراق در وهله 
اول خلع ســلاح شوند که این مســئله در حال اجراست و همان طور که در اخبار 
مشــاهده کردید، انتقال تروریســت های کومله از منطقه موسوم به زرگویز آغاز 
شــده است. اما ما به واســطه حجم بالای مطالبات مردمی، به ویژه شهروندانی 
که فرزندان شان به هر نحو گرفتار این گروهک ها شده اند، انتظار تسریع در اجرای 
توافقــات را داریم. ما معتقدیم که ســران این گروه های تروریســتی که منجر به 
به شهادت رسیدن بسیاری از  هم وطنان ما شــده اند، باید محاکمه شوند. بنابراین 
انتظار مــی رود هم زمان پیگیری قضائــی پرونده هایی که به واســطه مطالبات 
شهروندان ما در دستگاه قضائی تشکیل شده است، تسریع شود. به هر حال سران 

و سرکردگان این گروه های تروریستی باید در برابر قانون پاسخ گو باشند.
 انتظار مشخص که جمهوری اسلامی ایران از طرف عراقی درباره اجرای مفاد   �

توافق نامه امنیتی ایران و عراق دارد، چیست؟
اجرای بی کم و کاســت توافق به صورتی که هیچ تروریســتی در عراق باقی نماند 
و هیچ گونه اقدام تروریســتی از خاک عراق علیه جمهوری اســلامی ایران انجام 
نشــود. ما صرفا به دنبال جابه جایی مقر تروریســت ها نیستیم و گرچه شرایط از 
قبل بهتر شده و ما از دولت عراق بابت این اقدامات تشکر می کنیم، اما به دنبال 
اخراج آنها از عراق هستیم و انتظار ما از مسئولان عراقی اخراج و محاکمه سران 

گروه های تروریستی است.
  اقدامات حقوق قضائی طرف عراقی در این زمینه در چه مرحله ای است؟  �

در زمینه حقوقی و قضائی متأســفانه اقدام خاصی از طرف عراق انجام نشــده 
است و ما از این نظر و به واسطه مطالبات مردمی که مکرر با نمایندگان مجلس 
نیز مطرح می شــود، خواستار پیگیری ویژه از سوی طرف عراقی هستیم. قرار بود  
بر اســاس معاهده قضائی میان جمهوری اسلامی ایران و عراق، سران و اعضای 
تحت تعقیب گروه های تروریســتی به ایران استرداد شــوند، اما تا به امروز نه در 
محاکم قضائی عراق محاکمه شــده اند، نه از خاک آن کشور اخراج شده اند و نه 

به ایران استرداد شده اند.
 درخواســت نهایی ایران از مســئولان دولت مرکزی بغداد و مسئولان اقلیم   �

شمال عراق در این زمینه چیست؟
درخواســت ایران از طرف عراقی کاملا روشــن است: ابتدا تروریستی اعلام کردن 
این گروه ها و ســپس انحلال آنها و البته برخورد با هرگونه فعالیت این گروه های 
تروریســتی مستقر در اقلیم شمال عراق. ما انتظار داریم  سیاست دوگانه ای را در 
قبال تروریســت ها شاهد نباشیم، بلکه به صراحت و روشنی این گروه ها در عراق 
منحل شــوند که این به نفع ملت عراق، کشــور عراق و منطقه اقلیم شــمال آن 

کشور خواهد بود و باید تروریست ها خاک عراق را ترک کنند.
  برخی مسئولان اقلیم شــمال عراق گروهک های مزبور را تروریستی قلمداد   �

نمی کنند. نظر جناب عالی در این زمینه چیست؟
به نظــرم نیازی نیســت که مــا بخواهیم برخــی موضوعات تاریخــی را برای 
دوســتان عراقی خود یادآوری کنیم. پنج هزار شــهید ترور به دست این گروه ها 
در چند دهه گذشــته و با عملیات های تروریستی آنها قتل عام شدند. این گروه ها 
بمب گذاری های متعددی در نقاط مختلف کشــور مــا، از جمله در مهاباد و در 
بیمارســتان پاوه داشتند و بارها دست به قتل عام شهروندان بی گناه ما زدند. آنها 
بیــش از ۷۰۰ کودک را در این ســال ها به اســارت گرفتند، آدم ربایــی کردند و از 
سرنوشت آنها نیز هیچ خبری نیست. فهرست جنایات این گروه ها بسیار طولانی  

است و قطعا از حافظه مردم ما و حافظه کردهای شریف ایران پاک نمی شود.
مسئولان اقلیم شمال عراق انتظار نداشته باشند که ما در برابر تروریست هایی که 

بزرگ ترین جنایات را در کشور ما مرتکب شده اند، سکوت کنیم.
 اگر نکته پایانی در این زمینه وجود دارد، بفرمایید.  �

ما معتقدیم که نابودی و اخراج این تروریست ها، هم به نفع دولت و ملت عراق 
و منطقه اقلیم شــمال آن کشــور و هم به نفع ملت ماســت. ما انتظار داریم که 
آنها سیاست حسن هم جواری را رعایت کنند و توجه داشته باشند که ملت ایران 
ملتی بزرگ اســت و دولت جمهوری اســلامی ایران از تمامیت ارضی و امنیت 

همه اتباع و شهروندان خود با همه توان دفاع خواهد کرد.

گزارشی از تغییر وتحولات سیاسی در خانه ملت و احتمال جدایی پاجوش ها از چنارها

مثلث فراکسیونی مجلس؟
مجلس در راه سه فراکسیون شدن قدم بر می دارد، اما پاجوش ها از قالیباف جدا نمی شوند

خبر گفت وگو

خبر

سیـاستسیـاست

داوود حشــمتی: اختلاف هــا  بر ســر رأی آوردن همه کابینه 
مســعود پزشــکیان در مجلس، کار را به جایی رســانده که 
زمزمه های جدایی جریان رادیکال مجلس از جریان قالیباف 
با تشکیل یک فراکســیون جدید شنیده می شود. این موضوع 
را ابوالقاســم جراره، دبیرکل جریان «شریان»، تأیید کرده اما 
تأکیــد می کند: «هنوز اقــدام جدی صورت نگرفته اســت». 
آیا مجلس به ســه فراکســیون تقسیم خواهد شــد  یا آنکه 
اصولگرایان ســعی می کننــد همچنان ذیل یک فراکســیون 
همکاری را با یکدیگر ادامه دهند؟ ســه فراکســیون  شــدن 
مجلــس به نفع کــدام جریان های سیاســی خواهد بود؟ در 
اینجا وضعیت ســه جریان حامی دولت پزشــکیان (اعم از 
اصلاح طلب و اصولگرا)، جریان پاجوش ها (شریان و حامیان 
جلیلی) و شانا (جریان شورای ائتلاف اصولگرایان و به تعبیر 
حدادعادل، چنارها) را در وضعیت ســه فراکســیونی شدن 
بررسی و نشان می دهیم چرا جریان رادیکال درنهایت حاضر 
به جدا شــدن از فراکسیون انقلاب و تشــکیل یک فراکسیون 

جدید نمی شود.

زمزمه های مستقل شدن پاجوش ها
تلاش های جریان پاجوش ها در مجلس برای حذف چهار 
وزیر دولت (عراقچی، صالحی امیری، میدری و ظفرقندی) با 
ناکامی روبه رو شد و تمامی اعضای کابینه مسعود پزشکیان 
رأی خود را کســب کردند. این مسئله اختلاف قدیمی جریان 
پاجوش ها و چنارهــای اصولگرایی را بار دیگر تقویت کرد و 
زمزمه های جدایی دو جریان اصلی درونی اصولگرایان را بر 

سر زبان ها انداخت.
اختلاف این دو جریان قدیمی است. اگرچه در طول زمان 
افراد حاضر در این اختلاف تغییر می کنند، اما ریشه رقابت ها 
بــه دهه ۸۰ بازمی گردد. پاجوش ها همواره معتقدند  در کف 
میدان مبارزه سیاسی (با جریان اصلاحات و اعتدال) و مهم تر 
از آن، وقایعی همچون تیر ۷۸، ســال ۸۸ و پاییز ۱۴۰۱ حضور 
داشــته اند، اما نان این هزینه ها و مبارزه ها را پدرخوانده های 

اصولگرایی می خورند.
با این حــال، این دو جریان در مقاطــع مختلفی رو در روی 
یکدیگــر قــرار گرفته اند؛ نظیــر وقایع ســال ۸۴ و انتخابات 
۹۲. آخریــن تقابــل آنهــا هــم انتخابــات ۱۴۰۲ و انتخابات 
ریاســت جمهوری بود که در آن نماینــده جریان پاجوش ها، 
جلیلی و نماینده جریان پدرخوانده ها (یا چنارها) محمدباقر 

قالیباف به مصاف یکدیگر رفتند.
حــالا پاجوش ها درحال بررســی شــرایط تشــکیل یک 
فراکســیون مســتقل در مجلس هســتند. در همیــن مورد، 
ابوالقاســم جراره در پاســخ به این پرســش که شنیده شده 
«فراکســیون انقلاب اســلامی دو دســته شــده و فراکسیون 
ســوم در مجلس درحال شکل گیری اســت»، به خبرآنلاین 

می گوید: «مجلس فعلا دو فراکسیون دارد و سه  فراکسیونی 
نشــده اســت. حرف و صحبت زیاد اســت. البتــه عملکرد 
فراکســیون انقلاب اسلامی  مؤثر  نبوده؛ به این معنا که نشده 
نشســت کارشناســی صورت بگیرد. بنابراین فراکسیون هنوز 
قوام نگرفته اســت». او در عین حال می پذیرد که حرف ســه 
فراکســیونی شــدن مطرح اســت، اما «هنوز اقدامی جدی 

مشاهده» نمی شود.

اتحاد در عین اختلاف
پاجوش هــا و چنارهــا روابطی پرفراز و نشــیب با یکدیگر 
تجربه می کننــد. آنها در مقاطعی از یکدیگر دور می شــوند 
و بعد دوباره به هم می رســند. در مواقعی که جریان رقیب 
آنها قدرت داشته باشد، هر دو طرف سعی می کنند به اتحاد 
برسند. این نوع رفتار در هر دو طرف نمونه های روشنی دارد.
برای مثال، در ســال ۹۴ شــانا (پدرخوانده ها) وقتی برای 
مجلس دهم آماده می شــد، تمام افــرادی را که امروز جزء 
پاجوش ها شــناخته می شــوند، حذف کرد تا شــاید بتواند با 
اقبال مردم روبه رو شــود؛ اما باز هم ۳۰ بر هیچ به فهرست 
سیدمحمد خاتمی باخت. چهار سال بعد، همان ها فهرست 
مشــترکی را برای مجلس یازدهم بستند که امضای پای آن 

متعلق بود به حداد عادل، قالیباف و صادق محصولی.
طــرف پاجوش هــا هم که وجهــه اصلی شــناخت آنها 
هواداری از تفکرات آیت االله مصباح در سیاســت اســت، در 
انتخابات ســال ۱۴۰۲ هــر کاری می توانســتند علیه قالیباف 
کردنــد. در آن زمان آنها بــا اتکا بر حضور ابراهیم رئیســی 
در قــوه مجریه، بــه دنبال تصاحب ریاســت مجلس بودند، 
امــا در حــد فاصل برگــزاری انتخابات مجلس تــا برگزاری 
انتخابات هیئت رئیســه مجلس، هلیکوپتر ابراهیم رئیســی 
دچار ســانحه شــد و با این اتفاق، بخت واقبــال آنها نیز در 
سیاست دچار سقوط شــد. آنها فهمیدند که برای ماندگاری 
در قــدرت، ناگزیر ند  در مجلس ذیل یک فراکســیون فعالیت 
کنند؛ ازهمین رو، همه آنها که در انتخابات با قالیباف چالش 
داشتند، ذیل فراکسیونی که قالیباف در صدر آن نشسته بود، 
قرار گرفتند و درنهایت هم محمدباقر قالیباف رئیس مجلس 

دوازدهم شد.

۳ فراکسیون به نفع کیست
در شرایط فعلی، ما با سه جریان در درون مجلس روبه رو 
هستیم: اول، جریانی که در انتخابات ۱۴۰۲ به صورت مستقل  
یا با فهرســت های نزدیــک به اصلاح طلبــان وارد انتخابات 
شــدند و امــروز در زمره فراکســیون حامی دولت شــناخته 
می شــوند. دوم، جریان پدرخوانده های اصولگرا که اکثریت 
مجلــس را در اختیار دارند. ســوم، جریــان پاجوش ها که از 

ابتدای ۱۴۰۳ مدام با شکست روبه رو می شوند.

جریان پدرخوانده های اصولگرایی به رهبری قالیباف در 
مجلس، حالا اکثریت را در دســت دارد. از ســوی دیگر، با 
همراهی ای که با دولت از خود نشــان می دهد، بخشــی از 
فراکســیون نزدیک به دولت را هــم در مقاطع لازم در کنار 
خودش خواهد داشت. این وضعیت برای آنها یک اکثریت 

کاملا تثبیت شده را می سازد.
با جدا شــدن جریان پاجوش ها از فراکسیون انقلاب، وزن 
این فراکســیون کاسته می شود. این وضعیت باعث می شود 
 قالیبــاف برای داشــتن اکثریت در مجلس نیاز بیشــتری به 
فراکسیون حامیان دولت در مجلس داشته باشد. در همین 
وضعیت است که دقیقا جریان پاجوش ها در مخمصه قرار 

گرفته اند.
اینکه می بینیم دبیرکل شــریان تلاش می کند  از پاســخ 
صریح و روشن به سه فراکســیونی شدن مجلس فرار کند، 
به این دلیل است که می دانند توانایی جمع آوری تعداد زیاد 

نیرو در مجلس را نخواهند داشت.
از همین رو، جداشــدن آنهــا از تیم قالیبــاف اولا   باعث 
تقویت بیشتر جریان حامی پزشــکیان خواهد شد و در ثانیا 
وزن اندک آنها را این بار نه در شــمارش آرا ، بلکه در تعداد 

اعضای فراکسیون شان به همه نشان خواهد داد.
شــواهد و ســابقه رفتاری پاجوش ها هم به ما می گوید 
 آنها هرگز حاضر نیســتند رفتاری داشته باشند که مشخص 
شود وزن و اندازه آنها چقدر است؛ هرچند در ظاهر همواره 

مدعی اند برایشان در اقلیت بودن اهمیتی ندارد.
به این ترتیب، به نظر می رســد طــرح این موضوعات از 
ســوی جریان نزدیک به پاجوش ها بیشــتر برای امتیازگیری 
از قالیباف باشــد؛   تیم قالیباف هم این مســئله را به درستی 
درک کرده است. از همین رو، سایت فردا، که به تیم قالیباف 
نزدیک اســت، بــه مصاحبه جــراره واکنش نشــان داد ه و 
تشکیل فراکســیون جدید را موجب تضعیف جریان انقلاب 
ارزیابی می کند. به نوشته آنها: «در واقع این اقدام از سویی 
موجب شــکاف میان نیروهای انقلاب می شــود و از سوی 
دیگر فراکسیون مســتقلین فضای جدید پیدا می کند... . در 
چنین شرایطی حتی با فرض اینکه فراکسیون انقلاب دارای 
طیف های مختلفی باشــد که هست، مصالح جریان انقلاب 
حکم می کند که وحدت فراکســیون حفظ شــود و مجلس 

سه فراکسیونی نشود ».
 در عین حــال هنــوز نمی دانیم حــزب پایــداری که به 
لحاظ تشــکیلاتی با قالیباف در یک ائتلاف به ســر می برد، 
حاضر است به فراکســیون پاجوش ها در مجلس بپیوندد؟ 
پیش بینی ما این است که صادق محصولی همچنان تمایل 
دارد اتحاد خودش را بــا پدرخوانده های اصولگرایی حفظ 
کند و جریان خودش را قربانی اختلاف پاجوش ها و قالیباف 

نکند.

شرق: «نفاق» کلید واژه جریان رادیکال برای حمله به دولت وفاق ملی و تلاش برای تضعیف 
دولت چهاردهم اســت. جریانی که مصرانه ســعی در ایجاد رخنه در وفاق ملی ایجاد شــده 
دارند تا این گونه با خلق فضای تندرو، شرایط همکاری ها  با دولت را تحت الشعاع قرار دهند.

دیروز ســیدمحمود نبویان، عضو ارشــد پایــداری و نماینده مجلس که ایــن روزها به هر 
بهانــه ای حمله به دولــت را فراموش نمی کنــد، در واکنش به انتصاب کرمانپــور  به  عنوان 
سرپرست روابط عمومی وزارت بهداشت، در شبکه اجتماعی ایکس نوشت: «وفاق ملی با سر 
کار آمدن اغتشاشــگران و حامیان آنها شکل نمی گیرد، بلکه با آمدن جوانان مؤمن، انقلابی و 
مردمــی می توان وفاق ملی حاصل کرد و نظم جامعه را حفظ و مشــکلات مردم را حل کرد. 

وفاق ملی یعنی وفاق با مردم، نه وفاق با برهم زنندگان امنیت و آرامش مردم».
او پیش از این نیز با اتهام زنی به مســعود پزشــکیان، وزرا را قاتل خطاب کرده و گفته بود: 
«اظهارات پزشــکیان در جلســه رأی اعتماد کذب محض بود و بعضی از وزرای پیشنهادی او 
هم طبق فرمایش اهل بیت علیهم الســلام شریک قتل های جنبش زن، زندگی، آزادی هستند. 
آنها در حوادث ۸۸ و زن، زندگی، آزادی نقش فعال داشــتند. سه نفر از وزرای پزشکیان نباید 
رأی می آوردند». دیروز هم امیرحســین ثابتی، نماینده تهران در مجلس شــورای اســلامی و 
چهره نزدیک به سعید جلیلی، در شبکه اجتماعی ایکس نوشت: «وفاق برای بازگشت نفاق».
این حملات تا جایی پیش رفته که دیروز ســایت نور نیــوز در نقد مدافعان نفاق در توییتی 
نوشــت: «تمامیت خواهان که در پــروژه عدم شــکل گیری کابینه وفاق  نــاکام ماندند، اکنون 
می کوشند نســبت به انتصاب های درون دستگاه های اجرائی، هراس افکنی کنند. انتظار مردم 
که به گفتمان وفاق رأی دادند، این اســت که پزشکیان پس از مهار فاز اول تندروی ها، در برابر 

موج تمامیت خواهی هم مقاومت کند».
همچنیــن در واکنش به حملات چند روز اخیر، رئیس جمهور در حســاب کاربری خود در 
شــبکه اجتماعی ایکس با تأکیدی بر سخنان اخیر خود نوشت: «دامی و مرغ از تو رمد رو لانه  
شــو، رو لانه شو، بیایید دست به دست هم دهیم و پناه کسانی باشیم که پناهی ندارند، فارغ از 

اینکه از چه قوم و جریان و منطقه ای هســتند و چه بــاور و اعتقادی دارند. کینه ها را از دل ها 
بشوییم و به جای اینکه برای مردم پرونده تشکیل دهیم، به دردشان رسیدگی کنیم و بر اساس 

توانمندی و شایستگی به افراد احترام و جایگاه ببخشیم».
محمد عبداللهیان، مدیر مؤسســه معارف امام رضا علیه الســلام ، نیز در مورد اتهام افکنی 
محمود نبویان، نماینده تهران در مجلس، علیه رئیس جمهوری و وزرا ، مصاحبه ای با جماران 
انجام داده و گفته اســت: «مســئله واضح این اســت که در این مواضــع، مدعی العموم باید 
دخالت کند تا این مباحث در جامعه شــایع نشــود، مخالف و موافقی ایجاد نشود و مفاسد و 
اختلاف را در جامعه دامن نزنند. درباره همه  مســائل ما که نمی توانیم حکم آن را مشــخص 
کنیم؛ چون در قانون حکم آن مشخص شده است. ولی این گونه سخنان تند، به نفع اتحاد ملی 
و وفاق ملی نیست و باعث اختلاف موافق و مخالف می شود، وقت گیری برای طرفین درست 
می کند و کینه و دوئیت را برای دوســتان زیاد خواهد کرد». او تأکید کرد: «رئیس جمهور فعلی 
که کوتاه می آید، به خاطر وفاق ملی اســت. به نظرم عاقلانه ترین کارها را ایشان انجام داد؛ با 
اینکه بعضی از دوســتان او توقع تندروی از ایشــان داشتند تا جناحی عمل کند و قشر خاصی 
را بیاورد، اما این کار را نکرد و در میان برخی دوستان او دلخوری پیش آمد و از رئیس جمهور 
انتقادات تندی کردند. به نظرم رئیس جمهور  حکیمانه عمل کرد و ایشــان مرد بســیار متقی و 
حکیمی است. حکمت داشتن هم تحمل می خواهد و ایشان تحمل را داشته است. امیدواریم 
این فرصت را مغتنم بشــماریم و موجب اختلاف نشــویم». او در نهایت تصریح کرد: «توصیه 
می کنیــم  تندروها کارهای خــود را با رهبری تطبیق دهند. رهبر معظــم انقلاب درباره دولت 
جدید حجت را تمام کرد. اگر ایشان موضع گیری صریح و روشن نداشتند و توصیه نمی کردند، 
اختلافات در جامعه می ماند. چون آنهــا در دوران انتخابات تندروی کرده بودند و همین طور 
جلــو می آمدند، اما رهبری مانع آنان شــد و کوتاه آمدند و نفــع آن را همه ما می بریم. اگر دو 
طرف احساســات تند داشــتند، نتیجه آن ایجــاد اختلاف در جامعه بود و آبــروی همدیگر را 

می بردند».

حمله به رئیس جمهور با کلید واژه «نفاق»
رئیس جمهور: به جای اینکه برای مردم پرونده تشکیل دهیم، به دردشان رسیدگی کنیم

سخنگوی کمیسیون امنیت ملی و سیاست خارجی مجلس
 در گفت و گو با «شرق»

تأمین امنیت پایدار منطقه با اجرای 
توافق نامه امنیتی ایران و عراق

وزیر خارجه ایران گفت تعیین عراق از ســوی رئیس جمهور ایران به  عنوان 
اولین کشوری که به آن سفر می کند، نشان دهنده عمق روابط برادرانه میان 
دو کشــور است. «سیدعباس عراقچی»، وزیر امور خارجه جمهوری اسلامی ایران، 
در نخستین گفت وگوی تلویزیونی خود  مقابل لنزهای دوربین شبکه «الفرات» عراق 
حاضر شد و به مسائل مختلف، از جمله برنامه و اهمیت سفر «مسعود پزشکیان»، 
رئیس جمهوری اســلامی ایران، بــه بغداد، پرونده توافق امنیتی میان دو کشــور، 
اخــراج آمریــکا از عراق، اختلافات بغــداد و آنکارا و پرونده هــای دیگر پرداخت. 
عراقچی در این مصاحبه اظهار کرد: تعیین عراق از سوی دکتر پزشکیان به  عنوان 
اولین کشــوری که به آن سفر می کند، نشــان دهنده عمق روابط برادرانه میان دو 
کشور است. عراق برای ایران فراتر از یک کشور همسایه است؛ عراق کشور دوست 
و برادر ماست و ما نقاط مشترک زیادی داریم. عراقچی درباره برنامه سفر پزشکیان 
به عراق نیز تصریح کرد: این ســفر از بغداد آغاز می شود و شامل بصره و اربیل نیز 
می شــود و سفر به نجف و کربلا هم در دســتور کار قرار دارد. او در ادامه و درباره 
توافق نامه امنیتی میان ایران و عراق گفت: ما از اقدامات عراق علیه گروه هایی که 
ایران را از خاک این کشــور هدف قرار می دهند، خرســندیم و دائما با طرف عراقی 
درباره اجرای بهینه توافق نامه امنیتی منعقدشــده در ســال ۲۰۲۱ در حال رایزنی 
هســتیم. ما با عراق در مســیر درســتی برای کنترل مرزها و مقابلــه با گروه های 

خراب کار حرکت می کنیم. 

وزیر خارجه ایران:
از اقدامات بغداد علیه گروه های 

خراب کار خرسندیم


